
P R O T O K Ó Ł Nr I / 14 

z pierwszej sesji Rady Gminy Czernice Borowe , odbytej w dniu 28 listopada 2014 r 

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Czernicach Borowych . 

 

Posiedzenie rozpoczęto o godz.10-tej , zakończono o godz. 15-tej. 

 

Na stan radnych – 15 , obecnych było 15 w/g załączonej listy obecności. 

 

W obradach udział wzięli : Skarbnik Gminny , Sekretarz Gminy oraz sołtysi i mieszkańcy 

gminy . 

Ad.pkt.1 

 

Pan Kazimierz Skowroński otworzył sesję , powitał zebranych i stwierdził qorum władne do 

podejmowania prawomocnych uchwał .  

 

Ad.pkt.2 

 

Prowadzący sesję poprosił wszystkich zebranych o powstanie i odśpiewanie Hymnu 

Państwowego. Hymn odśpiewano . 

 

Ad.pkt.3 

 

Przewodniczący obrad poinformował , że w tym punkcie porządku obrad przewidziane jest 

złożenie ślubowania przez radnych . 

 

Pani Teresa Zberowska i Pani Beata Klimkowska – przedstawiciele Gminnej Komisji 

Wyborczej w Czernicach Borowych wręczyły radnym zaświadczenia o wyborze na radnego 

Rady Gminy Czernice Borowe . 

 

Przewodniczący obrad poinformował , że odczyta rotę ślubowania , a wywołani kolejno radni 

powstają i wypowiadają słowo „ ślubuję „ .Ślubowanie może być złożone z dodaniem słowa „ 

Tak mi dopomóż Bóg „ . 

 

Przewodniczący obrad odczytał rotę ślubowania :” Wierny Konstytucji i prawu 

Rzeczypospolitej Polskiej ; ślubuję uroczyście obowiązki radnego sprawować godnie , 

rzetelnie i uczciwie , mając na względzie dobro mojej gminy i jej mieszkańców „ 

 

Kolejno wyczytywani radni złożyli ślubowanie . 

 

Ad.pkt.4 

 

Przewodniczący obrad przedstawił proponowany porządek obrad , który przedstawia się 

następująco : 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Odśpiewanie Hymnu Państwowego. 

3. Złożenie ślubowania przez radnych. 

4. Ustalenie porządku obrad . 

5. Złożenie ślubowania przez nowo wybranego Wójta Gminy . 

6. Wystąpienie Wójta Gminy. 



7. Podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu wyboru przewodniczącego Rady  

Gminy. 

8. Wybór przewodniczącego Rady Gminy. 

1) zgłaszanie kandydatów na funkcję przewodniczącego Rady Gminy; 

2) powołanie Komisji skrutacyjnej; 

3) prezentacja (wystąpienia ) kandydatów; 

4) przeprowadzenie tajnego głosowania; 

5) podjęcie uchwały stwierdzającej wybór. 

9. Wybór Wiceprzewodniczącego Rady Gminy. 

1) zgłaszanie kandydatów na funkcję wiceprzewodniczącego Rady Gminy; 

2) powołanie Komisji skrutacyjnej; 

3) prezentacja (wystąpienia ) kandydatów; 

4) przeprowadzenie tajnego głosowania; 

5) podjęcie uchwały stwierdzającej wybór. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie powołania składu osobowego Komisji Rewizyjnej i 

wyboru z tego składu Przewodniczącego Komisji . 

11. Podjęcie uchwały w sprawie powołania składu osobowego Komisji Budżetowej . 

12. Podjęcie uchwały w sprawie powołania składu osobowego Komisji Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa . 

13. Podjęcie uchwały w sprawie powołania składu osobowego Komisji Zdrowia , 

Oświaty i Kultury. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej Rady Gminy 

Czernice Borowe. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia oraz miesięcznego limitu 

przebiegu kilometrów na jazdy lokalne dla Pana Wojciecha Brzezińskiego – Wójta 

Gminy . 

16. Wolne wnioski i zapytania 

17. Zakończenie obrad I sesji Rady Gminy. 

 

Radny Witold Nosarzewski – jestem pierwszy raz radnym i proszę mi wybaczyć 

niedociągnięcia . Pierwsza rzecz na którą chcę zwrócić państwa uwagę , a nie ma tego w 

porządku obrad - wydaje mi się bardzo istotna ,czy nie należałoby podjąć uchwałę w sprawie 

obniżenia ceny żyta , która stanowi podstawę do ustalenia podatku rolnego Dlaczego o to 

wnoszę . Nie mieliśmy żadnych szkoleń czy spotkań . Średnia cena żyta GUS w tamtym roku 

była 69 zł , a w tym roku 61 zł za kwintal. Jest obniżka . U nas w tej chwili jest przyjęte 60 

złotych , a w innych gminach np. Przasnysz jest 58 zł , pomimo tego , że mają dopłaty . 

Uchwała musi być opublikowana przed końcem roku . Jeżeli nie podejmiemy takiej uchwały 

to będziemy mieli stawkę GUS czyli 61,37 zł , co spowoduje wzrost podatków na terenie 

gminy . Dlatego wnoszę o przygotowanie projektu tej uchwały . 

Drugi mój wniosek jest taki , żeby po wypełnieniu pkt. 5 porządku obrad wnoszę o 

odroczenie pozostałej części sesji . Dlaczego - już to motywuję , po pierwsze - materiały na 

sesję otrzymałem ja osobiście od p. Romanik na dwa dni w godzinach wieczornych , kiedy 

dom był zamknięty na klucz . Postanowienie , które jest jako dokument podstawą do zwołania 

dzisiejszej sesji zostało mi dostarczone dopiero wczoraj . Pani Kowalska dopiero wczoraj 

otrzymała całość dokumentów .W statucie 

Mamy zapewniony 7-dniowy termin , a w przypadkach szczególnych 5-dniowy termin 

otrzymania materiałów sesyjnych . Pan Nosarzewski odczytał treść postanowienia Komisarza 

Wyborczego w Ostrołęce . 

Ja rozumiem , że my powinniśmy dzisiaj ustalić porządek obrad i wtedy przekazać Panu 

Wójtowi i Pan Wójt powinien zwołać sesję . 



Następnie w proponowanym porządku są poza wyborami „ pkt. 14 podjecie uchwały w 

sprawie powolnie doraźnej Komisji Statutowej Rady Gminy Czernice Borowe „. My jako 

radni, którzy pierwszy raz jesteśmy radnymi , nie mamy zielonego pojęcia o co chodzi . Czyż 

my w tej sytuacji mamy prawo zajmować jakiekolwiek stanowisko w tej sprawie , nie 

wiedząc nic o czym jest rzecz.  

Wnoszę o przełożenie tego na następną sesję ,żebyśmy mogli to przedyskutować i zaznajomić 

radnych z treścią , czym to jest spowodowane , co i jak . My nic nie wiemy . Dlatego nie 

możemy zając stanowiska . 

Następną istotną sprawą jest pkt. 15 podjecie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia 

oraz miesięcznego limitu przebiegu kilometrów dla Pan Wojciecha Brzezińskiego -Wójta 

Gminy . W tej sprawie również nie znamy stanu finansowego gminy . Wiemy tylko z 

informacji , że gmina jest rekordowo zadłużona. I nie wiemy czy mamy podstawę i w jakiej 

wysokości przyznać Panu Wójtowi wynagrodzenie .Po prostu nie mamy tej wiedzy . Ja proszę 

tylko o to , żebyśmy mieli możliwość zapoznania się z sytuacją i odpowiedzialnie ocenić . 

Teraz chciałbym się pokrótce odnieść do wyborów . Ja wyczytałem , że do tej pory 

/ przed złożeniem ślubowania / Wójt obecnie jest pełniącym obowiązki , czyli nie jest Wójtem 

. Tak to zrozumiałem . Sytuacja przedstawia się następująco . Mamy tu wybierać władze 

Rady Gminy . Cóż się wydarzyło 2 – 3 dni temu . Odbyło się spotkanie na którym Pan 

Brzeziński wyjął zeszyt , wyczytał nazwiska i naznaczył . Ja może powiem co się wydarzyło . 

Ja może powiem kto ma wygrać : Pan Bartołd – będzie przewodniczącym Rady , Pan 

Pszczółkowski – będzie szefem komisji Rewizyjnej , a Pan Polakiewicz – z-cą 

przewodniczącego . Takie ustalenia zapadły. 

Mało tego mówiąc o tych ustaleniach Pan Wójt proponował pensje . Padło , że Pan 

przewodniczący będzie pracował za 1.000 zł , a wiceprzewodniczący będzie miał pensję w 

wysokości 800 zł miesięcznie . Ja bywałem na sesjach siedząc z tylu i obserwowałem przez 

dwa lata pracę Rady . Pan wiceprzewodniczący według statutu wchodzi w role 

przewodniczącego w momencie , kiedy brakuje przewodniczącego . I w tym momencie 

pobiera uposażenie przewodniczącego słusznie należne , bo wykonuje prace za 

przewodniczącego. A poza tym pan wiceprzewodniczący nie ma praktycznie żadnych 

obowiązków . W tym momencie usiłuje się stworzyć stanowisko dla pana 

wiceprzewodniczącego , żeby mógł ktoś zapłacić . Nie wiem z jakich powodów – 800 zł 

miesięcznie . Czy gminę stać na takie marnotrawstwo ,żeby stworzyć stanowisko dla 

człowieka , który praktycznie nic nie robi , a będzie pobierał pieniądze . Czy to nie jest próba 

kupienia , podkreślam ja zadaję pytanie . To się okaże jak będziemy wybierać . Może się 

okazać ku zdziwieniu wielu z państwa , że te prognozy są prawdą . 

Chciałem powiedzieć jeszcze o zupełnie innej rzeczy wykraczającej poza ramy pojmowania 

przeze mnie czegokolwiek . Pan Brzeziński przed pierwszym spotkaniem 

/ ja wiem od 4 osób / kontaktował się z radnymi i mówił , że planuje spotkanie z wybranymi 

radnymi . Mówię o przypadkach które znam . Jeżeli osoba zaczęła się pytać kto będzie na 

spotkaniu , to p. Brzeziński twierdził , że na spotkaniu będą ludzie oprócz Witolda. To jest 

proszę państwa fakt . Po pierwsze Pan Brzeziński przekroczył swoje uprawnienia . Ja 

przeczytam państwu fragment statutu , kto powinien w Radzie o wszystkim decydować , a kto 

wykonywać . Odczytał fragment statutu , gdzie jest zapisane , że Rada jest organem 

stanowiącym i kontrolnym . Otrzymałem przed chwilą potwierdzenie , jest tu napisane Pan 

Witold . Imię , które p. Wójt tak wypowiadał ,żebry zaprosić wszystkich oprócz Witolda. Bo 

Pan Witold wie coś co Pan chce ukryć . Pan Wójt przekroczył swoje uprawnienia organizując 

zebrania, wyciągając zeszyt i namaszczając osoby na stanowiska . Panie Brzeziński jest mi 

bardzo przykro , że będziemy współpracować z takim panem Wójtem . 

Pan Nosarzewski odczytał ze statutu tryb pracy Wójta / co należy do Wójta/.Proszę sobie 

poczytać. Dziwię się szczególnie niektórym z państwa , którzy uczestniczyli w tym spotkaniu 



, niektóre osoby były bardzo świadome , bo niejednokrotnie zasiadały w radach gminy , a 

nawet w radach powiatu – dlaczego nikt z państwa nie zwrócił na to uwagi . Ja naprawdę 

bardzo się dziwię , a mnie jest bardzo przykro . Mało tego . Ja rozmawiałem , dotarłem do 

kilku radnych nawet kilkakrotnie . Rozmawiałem i ostrzegałem , że będzie próba 

zmanipulowania i poddania sobie Rady pod gust Wójta. Niestety to się stało . Najgorsze jest 

to , że to się stało przy wykluczeniu celowym jednego z radnych . To jest po prostu Panie 

Brzeziński przekroczenie uprawnień . To jest sprawa proszę pana prokuratorska . A pan 

straszy ludzi . Żeby uzasadnić dlaczego ja chciałem do państwa dotrzeć , dlaczego ja chciałem 

państwa ostrzec . Mam tu jeszcze przygotowane takie materiały / poświeciłem trochę papieru 

/  

Rozdał wszystkim radnym te materiały , a p. Pszczółkowski odmówił przyjęcia . 

Opowiem państwu o istotnej sprawie , treści rozdanego pisma , informacja o dzierżawie .W 

tym piśmie jest kopia pisma uzyskanego w Urzędzie . Odczytał treść pisma Wójta 

odnoszącego się do kopi znajdującego się w rozdanym piśmie w którym stwierdza , że treść 

pisma została sfałszowana i sfałszowany został jego podpis na tym piśmie . W kopi pisma o 

dzierżawie usunąłem nazwisko i imię wnioskodawcy i nieistotne cztery linijki . Nie zmienia 

to faktu , że cały dokument jest w stu procentach zgodny z prawem .Co zrobił Pan Brzeziński 

– podał sprawę do sadu i oskarżył p. Szczepkowskiego , że to wszystko jest przekręt i 

nieprawda . Oskarżył mnie również o inne rzeczy .Dlatego zamieściłem również co p. 

Brzeziński zarzucał kontrkandydatowi oraz wyrok sądu w całości . Sąd przyznał , że 

informacje są prawdziwe i p. Brzeziński w sądzie przyznał , że to jego podpis. To jest 

prawdziwe oblicze p. Brzezińskiego i ten pan Brzeziński w tak haniebny sposób rozdał karty 

państwu . Ja państwu bardzo współczuję , bo w takiej demokracji jaka tu się zapowiada . Ja 

usiłowałem do państwa docierać , rozmawiałem i próbowałem przekonywać . Bardzo trudno 

to szlo . Wiecie z jakich powodów , nie powiem szczegółowo : bo ktoś w gminie pracuje , 

albo wójt mi coś obiecał . Wczoraj było zebranie w Grójcu , pan wójt przyjechał jako kto – 

pytam , w sprawie drogi w miejscowości Grójec , żeby obiecywać . Byłem u p. Dzierzęckiej i 

powiedziałem , że władną jest Rada .Wójt może obiecywać , ale czy to ma wartość . To ma 

być przedstawienie , to ma być cyrk . Bo do tej pory to był cyrk . Przez dwa lata 

przychodziłem i tylko tam siedziałem . Nie miałem nic do powiedzenia . W tej chwili 

oświadczam państwu , że ja tu nie jestem po to , żeby dostać stołek za parę groszy . 

Oświadczam państwu , że wszystko co zrobiłem do tej pory , to ja sam , nie sam jest nas 

grupa kilku osób . Nam zależy , żeby coś w tej gminie zmienić , byliśmy blisko .Dwoje 

naszych kandydatów przegrało jednym głosem . Szanuje wyniki wyborów . 

Chciałbym do państwa przemówić jeszcze raz . To co się stało na tym tajnym zebraniu to jest 

naprawdę rzecz , mnie się nie mieści w głowie . Byłem u p. Ani , a pani Ania powiedział - 

chcesz to ci załatwię zaproszenie . Prosiłem , żeby pani zapytała dlaczego to spotkanie 

odbywa się bez jednego radnego , dlaczego Wójtowi tak zależy , żeby Witold nie był na tym 

spotkaniu , nawet nie było Pan Witold.  

Po moim piśmie Wójt na drugi dzień napisał ulotkę , w której skomentował swoje stanowisko 

w sprawie rozstrzygnięcia sądowego , zacytował jak odniósł się do rozstrzygnięcia sądu .Pan 

Brzeziński twierdzi , że nadal było przestępstwo , sugeruje , że przestępstwo było oddalone 

tylko dlatego , że całą winę wziął na siebie Witold M. Ja nie wziąłem na siebie winy , ja to 

autentycznie zrobiłem . Wykazałem to przed sądem i sąd dal temu wiarę . Wójt jeszcze 

napisał , że będzie to przedmiotem odrębnego postępowania . Jakie są podstawy . Ostrzegam 

państwa przed manipulacjami , wielki talent , wielki szacunek . W momencie kiedy ja 

pierwszy raz pojechałem do p. Ani , miała pani delegację p. Borkowskiego Krzysztof i 

Marchlińskiego Piotra . O czym powiedzieli , że p. Witold szkaluje i nasyła . Pojechała p. 

Ania zapytać p. Asię Glinkę , a ona oburzona powiedziała prawdę. To są metody . 

Przedstawiłem państwu dokumenty /wyrok sadu , pieczecie , to co zrobił Wójt /. Ja bardzo 



proszę jeszcze raz ze względu na te okoliczności w jaki sposób to się odbyło , uważam że nie 

mamy prawa dzisiaj powoływać żadnego składu. Moim zdaniem p, Wójt powinien jak już 

złoży ślubowanie , powinien zwołać w określonym w statucie czasie następne posiedzenie 

następną sesję , albo powinniśmy się spotkać porozmawiać o rzeczach o których mamy 

dyskutować i dopiero świadomi czegokolwiek powinniśmy podjąć jakieś decyzje . 

 

Pani Bożena Zembrzuska - radca prawny - ja tylko i wyłącznie od strony formalno prawnej . 

Odczytała zapis art.29 ust.1 ustawy o samorządzie gminnym , który mówi , że po upływie 

kadencji Wójt pełni funkcję do chwili złożenia ślubowania przez nowo wybranego Wójta . 

 

radny Nosarzewski Witold - jeżeli popełniłem błąd , to przepraszam , ale ja natrafiłem na taki 

tekst . Przepraszam mój błąd . 

 

Pan Wójt – postanowienie Komisarza Wyborczego jest wyraziste . Nie ukrywam , że w ślad 

za tym zaproponowaliśmy porządek obrad , kosmetyczny tj. ukształtowanie rady po to , że za 

chwilę będziemy musieli podjąć merytoryczną dyskusję w komisjach na temat 

okołopodatkowych uchwał . Jest potrzeba , ażebyśmy się za chwilę spotykali .Dlatego 

Komisarzowi zaproponowaliśmy taki porządek obrad . Proszę o przyjęcie tego porządku 

obrad przedstawionego przez Komisarza . 

Ja ustosunkuje się do innych poruszanych spraw na końcu obrad . 

 

Radna Anna Dzierzęcka – kilka razy padło zdanie z moją osobą , kilka spraw poruszonych . 

Jeżeli chodzi o delegacje . Szanuję wszystkich ludzi i kto do mnie przyjeżdża to rozmawiam z 

każdym. Nikomu nie opowiadałam co kto mówił . Jestem po to ,ażeby działać na rzecz 

wyborców , a nie wchodzić w jakiej układy , to mnie nie interesuje .Przepraszam , że tak 

wyszło. Przyjeżdżali do mnie ludzie , rozmawiałam z nimi. Sprawa p. Glinki , jeżeli ktoś 

przyjeżdża i opowiada , to po prostu wyjaśniłam to . Zebranie Grójeckie było zorganizowane 

dlatego , bo nasza wieś przekazywała jakieś pieniądze na projekty czy plany na naszą drogę . 

Miesiąc temu był geodeta i wieś chciała wiedzieć jakie są problemy i dlatego zaprosiliśmy p. 

Wójta ażeby ten temat omówić . Myślę , że nic się nie stało , porozmawialiśmy i chcemy na 

ten temat rozmawiać . Jeżeli chodzi i załatwienie spotkania z Wójtem , macie jakieś problemy 

miedzy sobą , to zaproponowałam , że porozmawiam w tej sprawie . Pan Wójt powiedział , że 

nie jest w stanie rozmawiać z tą osobą . Chcę być głosem rozsądku i współpracować z 

każdym . 

 

Radny Nosarzewski Witold - sprecyzował wnoszone wnioski : 

1. Wprowadzić do porządku obrad w pkt.6 ustalenie ceny żyta . 

2. Przełożenie pozostałej części porządku obrad od pkt.6 na 

następną sesję , w wymaganym terminie . 

 

radny Rutkowski Jarosław - skoro odbyło się to spotkanie , ja na nim nie byłem i czuję się 

upokorzony tym . Wiem , że p. Wójt chciał się ze mną spotkać . Ani ja ani p. Wójt na to 

stanowisko mnie nie powołał , powołali mnie ludzie z mojej miejscowości. Co ja im mam 

powiedzieć , jak spojrzeć w oczy . Że zostałem zlekceważony przez p. Wójta , że nie spotkał 

mnie taki zaszczyt spotkania , z której rozmowy wynikało ,że na tym spotkaniu też nie będzie 

Witolda . Na tym spotkaniu nie było Witolda , ale też nie byłem i ja . Nie miałem tego 

zaszczytu . 

 

radny Nosarzewski Witold - podnieśmy w tym miejscu jeszcze jedną Panią , która rozumie co 

to demokracja . Też jak się dowiedziała , że sytuacja tak ma miejsce – Pani Kowalska również 



odmówiła udziału w takim spotkaniu .Tak wiec panowie radni trochę wstyd . My mamy 

ogólne pojęcie co to znaczy być człowiekiem porządnym. 

 

Pani Bożena Zembrzuska - przytoczyła § 2 statutu , gdzie jest zapis , że na pierwszej sesji 

wybierany jest przewodniczący i wiceprzewodniczący Rady . 

 

Radny Nosarzewski Witold – odczytał treść postanowienia Komisarza Wyborczego . 

Ja rozumiem , że na I sesji mają złożyć ślubowanie radni i wójt. Gdyby mieli inne intencje to 

napisaliby inaczej . Skoro mamy wątpliwości , to odłóżmy . Jest apel do Państwa radnych , bo 

to my decydujemy . W tej chwili jest mowa nad porządkiem obrad . 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie 

wniosek dot ustalenia ceny żyta : 

za................................. - 3 

przeciw....................... - 8 

wstrzymało się........... - 4 

 

radny Nosarzewski Witold głosował „za”. 

Rada Gminy większością głosów „przeciw ‘ odrzuciła wniosek . 

 

Radny Witold Nosarzewski - zależy mi na jawności działania i proszę o imienne 

zaprotokołowanie mojego stanowiska / głosowania /. Namawiam pozostałych państwa do 

tego . 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek p. 

Nosarzewskiego dot. przełożenia od pkt.6porzadku obrad 

na następną sesję : 

za................................. - 3 

przeciw....................... - 11 

wstrzymało się........... - 1 

 

radny Witold Nosarzewski głosował „za”. 

Rada większością głosów „ przeciw „ odrzuciła wniosek .  

 

Ad.pkt.5 

 

Pani Teresa Zberowska i Pani Beata Klimkowska – przedstawiciele Gminnej Komisji 

Wyborczej w Czernicach Borowych wręczyły Panu Wojciechowi Markowi Brzezińskiemu 

zaświadczenie o wyborze na stanowisko Wójta Gminy Czernice Borowe . 

 

Przewodniczący obrad zwrócił się do Pana Brzezińskiego Wojciecha nowo wybranego Wójta 

Gminy o złożenie ślubowania . 

 

Pan Wojciech Brzeziński złożył ślubowanie „ Obejmując Urząd Wójta gminy , uroczyście 

ślubuje , że dochowam wierności prawu , a powierzony mi Urząd sprawować będę tylko dla 

dobra publicznego i pomyślności mieszkańców gminy . Tak mi dopomóż Bóg „.  

Ad.pkt.6 

 

Przewodniczący obrad poinformował , że wystąpienie wójta będzie w wolnych wnioskach 

.  



 

Ad.pkt.7 

Przewodniczący obrad poinformował , że w tym punkcie porządku obrad przewidziane jest 

podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu wyboru przewodniczącego Rady Gminy . 

Dyskusji nie było . 

Przewodniczący obrad poddał pod 

głosowanie projekt uchwały : 

za................................... - 15 

przeciw......................... - 0 

wstrzymało się............. - 0 

 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła Uchwalę Nr 1 / I / 14 w sprawie Regulaminu wyboru 

przewodniczącego Rady Gminy . 

Uchwała stanowi załącznik do protokółu . 

 

Ad.pkt.8  

 

Przewodniczący obrad poinformował , że przechodzimy do punktu 8  

porządku obrad – wybór Przewodniczącego Rady Gminy . 

 

 

Ad.ppkt.1 

 

Przewodniczący obrad poprosił o zgłaszanie kandydatów na funkcję przewodniczącego Rady 

Gminy. 

 

Zgłoszeni zostali : 

Radny Skowroński Kazimierz zgłosił p. Jacka Bartołda  

Radny Rutkowski Jarosław zgłosił p. Witolda Nosarzewskiego  

Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na kandydowanie . 

 

Przewodniczący poinformował , że zgłoszeni zostali kandydaci na przewodniczącego Rady 

Gminy : 

 

1. Jacek Bartołd  

2. Witold Nosarzewski  

 

 

Ad ppkt.2 

 

Przewodniczący obrad poprosił o zgłaszanie kandydatów do komisji Skrutacyjnej  

 

 

 

Zgłoszeni zostali : 

Radny Pepłowski Adam zgłosił p. Trzcińskiego Ryszarda  

Radny Polakiewicz Józef zgłosił p. Tyburskiego Mariusza 

Radny Kołakowski Cezary zgłosił p. Polakiewicz Józefa  

Wszyscy kandydaci wyrazili zgodę na pracę w komisji skrutacyjnej . 

 



Przewodniczący poddał pod głosowanie  

skład komisji skrutacyjnej : 

za.................................. - 15 

przeciw......................... - 0 

wstrzymało się............. - 0 

 

Rada Gminy jednogłośnie powołania skład osobowy komisji skrutacyjnej , która 

przeprowadzi głosowanie i ustali wyniki głosowania na Przewodniczącego Rady Gminy.  

 

Ad ppkt. 3 

 

Przewodniczący obrad poprosił kandydatów na funkcję przewodniczącego o prezentację 

swojej osoby . 

 

Radny Jacek Bartołt - otrzymałem mandat ze wsi Żebry i Nowe Czernice . Swoje 

doświadczenie mam , może niewielkie , bo poznałem będąc w radzie Powiatu i chciałbym to 

doświadczenie przenieść na tą naszą niwę i działać dla dobra naszej gminy. 

 

Radny Witold Nosarzewski – mam gospodarstwo na terenie gminy Czernice Borowe we wsi 

Węgra . Jestem osobą , która od około 2 lat angażowała się szczególnie to zaczęło się dla nas 

działalnością w sprawie wiatraków . O swojej działalności informowaliśmy państwa . Moja 

deklaracja , że pierwszą rzeczą będzie informowanie ludzi i słuchanie społeczeństwa , bo to 

co zaobserwowaliśmy w ostatniej kadencji to już brzydko było .W związku z tym co 

mówiłem przed chwilą istnieje wielkie zagrożenie , że sytuacja się powtórzy . Tak jak was 

uprzedziłem p. Bartołd przewodniczącym , p. Polakiewicz wiceprzewodniczącym . p. 

Pszczółkowski – szef komisji rewizyjnej .Ja rozumiem , że państwu jest wstyd – liczę na to .  

 

Radny Bartołd Jacek - żyjemy w wolnym kraju , nikt nikomu nie zabrania spotykania się na 

niwie . Byliśmy na spotkaniu . Takie spotkania odbywają się na szczeblu krajowym , wszyscy 

się dogadują i ustalają , żeby nie było później takiej hecy jak mamy . Dlatego nie uważam nic 

zdrożnego o rozmowach . 

 

Radny Nosarzewski Witold - odnosząc się do pana ostatniej wypowiedzi , ja również nie 

widzę niż zdrożnego w rozmawianiu z każdym z państwa. Ja też robiłem kroki , żeby 

rozmawiać .Jedna rzecz mnie niepokoi , demokracja polega na tym , że wszyscy mamy 

mandat społeczeństwa .Pan Wójt zapraszając na spotkanie powiedział , że p. Witolda nie 

będzie . To jest postawa antydemokratyczna .Niech Pan się nie uśmiecha , bo to jest 

wykluczenie jednego z radnych . 

Zgodziliście się państwo na te stanowiska , które powinny być ustalone tu . Chciałem 

udowodnić , że decyzje zapadły poza tą salą .Wiem , że jesteście państwo zainteresowani 

stołkami , ja to rozumiem . Oświadczam , że jeżeli zostanę wybrany , to rezygnuję z 

jakichkolwiek uposażeń związanych z tą pracą. Nadal będę pracował społecznie , tak jak do 

tej pory . 

Ad ppkt. 4 

 

Komisja Skrutacyjna pouczyła o prawidłowych zasadach głosowania , rozdała karty do 

głosowania na przewodniczącego Rady Gminy i radni kolejno wyczytywani wrzucali głosy 

do urny . 

 

Komisja skrutacyjna zliczyła glosy i sporządziła protokół z wyników glosowania . 



 

 

Pan Ryszard Trzciński – przewodniczący komisji skrutacyjnej odczytał protokół z wyników 

głosowania na Przewodniczącego Rady Gminy . Za kandydaturą Jacka Bartołda głosowało – 

12 radnych . Za kandydaturą Witolda Nosarzewskiego – 3 radnych . 

 

Większością głosów „ za „ na Przewodniczącego Rady Gminy wybrany został Pan Jacek 

Bartołd . 

 

Ad ppkt. 5 

 

Przewodniczący obrad w oparciu o wyniki głosowania stwierdził , że na Przewodniczącego 

Rady wybrany został Pan Jacek Bartołd . 

 

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie uchwałę stwierdzającą wybór Pana Jacka 

Bartołda na funkcję Przewodniczącego Rady Gminy . 

 

za.................................. - 15 

przeciw......................... - 0 

wstrzymało się............. - 0 

 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr 2/ I /14 w sprawie wyboru Przewodniczącego 

Rady Gminy . 

Uchwała stanowi załącznik do protokółu. 

 

Przewodniczący obrad pogratulował Panu Jackowi Bartołdowi wyboru na funkcję 

Przewodniczącego Rady i przekazał dalsze prowadzenie obrad . 

 

 

Radny Bartołd Jacek serdecznie podziękował za wybór i za zaufanie. Będę się starał 

prowadzić obrady , żeby były owocne . Jeszcze raz dziękuję . 

 

Radny Nosarzewski Witold – ja również bardzo dziękuję swoim wyborcom. 

Ad.pkt.9 

 

Przewodniczący Rady poinformował , że zgodnie z porządkiem obrad przechodzimy do 

punktu – wybór wiceprzewodniczącego Rady Gminy . 

 

Ad.ppkt. 1 

 

Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie kandydatur na Wiceprzewodniczącego Rady 

Gminy . 

Zgłoszeni zostali : 

1. Radny Jacek Bartołd zgłosił p. Polakiewicz Józefa  

2. Radny Nosarzewski Witold zgłosił p. Rutkowskiego Jarosława  

Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na kandydowanie .  

 

Przewodniczący poinformował , że na wiceprzewodniczącego Rady zgłoszeni zostali : 

1. Polakiewicz Józef 

2. Rutkowski Jarosław  



 

Ad ppkt. 2 

 

Przewodniczący Rady poinformował , że ponieważ Pan Polakiewicz Józef kandyduje na 

wiceprzewodniczącego – zachodzi konieczność uzupełnienia składu osobowego komisji 

Skrutacyjnej do przeprowadzenia tajnego głosowania . 

 

Radny Pepłowski Adam zgłosił radnego Kazimierza Skowrońskiego , a Pan Skowroński 

wyraził zgodę na kandydowanie . 

Przewodniczący poinformował , że zaproponowana jest komisja skrutacyjna 

w składzie ; 

1. Trzciński Ryszard  

2. Tyburski Mariusz  

3. Skowroński Kazimierz  

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie 

skład komisji skrutacyjnej :  

za........................................... - 15 

przeciw.................................. - 0 

wstrzymało się....................... - 0 

 

Rada gminy jednogłośnie opowiedziała się za ustalonym składem osobowym komisji 

skrutacyjnej  

 

Ad.ppkt.3 

 

Przewodniczący Rady poprosił kandydatów na Wiceprzewodniczącego Rady o prezentacje 

swojej osoby . 

 

Radny Polakiewicz Józef - jestem radnym z Czernic Borowych , jestem radnym od kilku 

kadencji , posiadam wyższe wykształcenie administracyjne , pracuję w Powiatowym 

Zarządzie Dróg w Przasnyszu na stanowisku kierownika . 

 

Radny Rutkowski Jarosław - jestem mieszkańcem wsi Poluby , to jest moja pierwsza 

kadencja , wcześniej byłem żołnierzem zawodowym , a obecnie jestem na emeryturze . 

 

Ad.ppkt.4 

 

Komisja skrutacyjna poinformowała , że zasady glosowania są takie same jak przy wyborze 

przewodniczącego . Rozdała karty do głosowania na wiceprzewodniczącego Rady Gminy . 

Radni kolejno wyczytywani wrzucali swoje głosy do urny. 

 

Komisja skrutacyjne zliczyła głosy i sporządziła protokół z wyników głosowania, 

 

Pan Ryszard Trzciński – przewodniczący komisji skrutacyjnej odczytał protokół z wyników 

głosowania . Największą ilością głosów na wiceprzewodniczącego Rady Gminy wybrany 

został Pan Józef Zdzisław Polakiewicz - uzyskując 10 głosów radnych , a p. Rutkowski 

Jarosław uzyskał - 5 głosów radnych . 

 

Ad.ppkt.5 



 

Przewodniczący Rady w oparciu o wyniki głosowania stwierdził , że na 

Wiceprzewodniczącego Rady wybrany został Pan Józef Zdzisław Polakiewicz . 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie uchwałę stwierdzającą wybór Pana Józefa 

Zdzisław Polakiewicz na funkcję Wiceprzewodniczącego Rady Gminy . 

 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały 

i poddał pod głosowanie : 

za........................................... - 15 

przeciw................................. - 0 

wstrzymało się ................... - 0 

 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr 3/ I /14 w sprawie wyboru 

Wiceprzewodniczącego Rady Gminy . 

Uchwała stanowi załącznik do protokółu . 

 

Ad.pkt.10 

Przewodniczący Rady poinformował , że w tym punkcie porządku obrad przewidziane jest 

podjęcie uchwały w sprawie powołania składu osobowego Komisji Rewizyjnej i wyboru z 

tego składu Przewodniczącego . 

 

Pan Przewodniczący zaproponował zgłaszanie kandydatów do Komisji Rewizyjnej . 

 

Radny Pepłowski Adam zgłosił kandydatów : 

1. Pszczółkowski Tadeusz 

2. Skowroński Kazimierz  

2. Dzierzęcka Anna 

3. Tomaszewski Andrzej 

Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na kandydowanie . 

 

Radny Nosarzewski Witold zgłosił kandydatów : 

1. Kowalska Bożena  

2. Rutkowski Jarosław 

3. Nosarzewski Witold  

Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na kandydowanie . 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie poszczególnych kandydatów : 

 

Pani Dzierzęcka Anna 

za…………………… - 14 

przeciw………………. - 0 

wstrzymało się………. - 1 

Pan Pszczółkowski Tadeusz 

 

za…………………… - 12 

przeciw………………. - 3 

wstrzymało się………. - 0 

 

Pan Tomaszewski Andrzej 



 

za…………………… - 12 

przeciw………………. - 0 

wstrzymało się………. - 3 

 

Pan Skowroński Kazimierz 

za…………………… - 11 

przeciw………………. - 2 

wstrzymało się………. - 2 

 

Pani Kowalska Bożena  

za…………………… - 4 

przeciw………………. - 6 

wstrzymało się………. - 5 

 

 

Pan Rutkowski Jarosław 

za…………………… - 5 

przeciw………………. - 4 

wstrzymało się………. - 6 

 

Pan Nosarzewski Witold 

za…………………… - 4 

przeciw………………. - 6 

wstrzymało się………. - 5 

 

Przewodniczący Rady poinformował , że do Komisji Rewizyjnej wybrani zostali kandydaci , 

którzy otrzymali największą ilość głosów : 

1 .Dzierzęcka Anna  

2. Pszczółkowski Tadeusz 

3. Tomaszewski Andrzej 

4. Skowroński Kazimierz 

 

 

Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie kandydatów na 

przewodniczącego Komisji Rewizyjnej z wyłonionego składu . 

 

radny Skowroński Kazimierz zgłosił p. Pszczółkowskiego Tadeusza  

Zgłoszony kandydat wyraził zgodę na kandydowanie . 

 

Radny Nosarzewski Witold - Pan Pszczółkowski jak rozdawałem pisma odmówił przyjęcia 

tego dokumentu . To stawia go w złym świetle . Człowiek który nie chce czytać dokumentów 

spraw sadowych , że ten człowiek ma być szefem komisji rewizyjnej . 

 

Przewodniczący Rady stwierdził , że ten dokument nie jest na sesję Rady , to są Pana 

prywatne dokumenty. To nie musi ich wziąć . To będzie zapisane w protokole. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie kandydaturę : 

Pana Tadeusza Pszczółkowskiego : 

za…………………… - 11 

przeciw………………. - 3 



wstrzymało się………. - 1 

 

 

Przewodniczący Rady poinformował , że większość głosów „za” na przewodniczącego 

komisji wybrany został Pan Tadeusz Pszczółkowski . 

 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały 

i poddał pod głosowanie : 

za......................................... - 12 

przeciw................................ - 1 

wstrzymało się.................... - 2 

 

Rada Gminy większością głosów „za” podjęła Uchwałę Nr 4/ I /14 w sprawie powołania 

składu osobowego Komisji Rewizyjnej i wyboru z tego składu Przewodniczącego Komisji . 

Uchwała stanowi załącznik do protokółu. 

 

 

Ad.pkt.11 

 

Przewodniczący Rady poinformował , że w tym punkcie porządku obrad przewidziane jest 

podjęcie uchwały w sprawie powołania składu osobowego Komisji Budżetowej . 

 

Proszę o zgaszenie kandydatów . 

 

Zgłoszono następujące kandydatury: 

Radny Pszczółkowski Tadeusz zgłosił : 

1. Kołakowski Cezary 

2. Trzciński Ryszard 

3. Polakiewicz Józef 

4. Tyburski Mariusz 

 

Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na kandydowanie . 

 

Radny Witold Nosarzewski zgłosił kandydatów : 

1. Kowalska Bożena  

2. Rutkowski Jarosław  

3 Nosarzewski Witold  

Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na kandydowanie . 

 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie zgłoszone kandydatury do Komisji Budżetowej : 

 

Pan Kołakowski Cezary 

za…………………… - 14 

przeciw………………. - 0 

wstrzymało się………. - 1 

 

 

Pan Trzciński Ryszard 

za…………………… - 15 



przeciw………………. - 0 

wstrzymało się………. - 0 

 

Pan Polakiewicz Józef 

za…………………… - 10 

przeciw………………. - 2 

wstrzymało się………. - 3 

 

Pan Tyburski Mariusz 

za…………………… - 15 

przeciw………………. - 0 

wstrzymało się………. - 0 

 

Pani Kowalska Bożena 

za…………………… - 7 

przeciw………………. - 2 

wstrzymało się………. - 6 

 

Pan Rutkowski Jarosław 

za…………………… - 6 

przeciw………………. - 2 

wstrzymało się………. - 7 

 

Pan Nosarzewski Witold 

za…………………… - 5 

przeciw………………. - 4 

wstrzymało się………. - 6 

 

 

Przewodniczący stwierdził , że do Komisji Budżetowej wybrani zostali kandydaci , którzy 

otrzymali największą ilość głosów : 

1. Kołakowski Cezary 

2. Trzciński Ryszard  

3. Polakiewicz Józef 

4. Tyburski Mariusz 

Poddam teraz uchwałę pod głosowanie o wyborze Komisji Budżetowej . 

 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały 

i poddał pod głosowanie : 

za............................... - 15 

przeciw...................... - 0 

wstrzymało się........... - 0 

 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła Uchwalę Nr 5/ I /14 w sprawie powołania składu 

osobowego Komisji Budżetowej . 

Uchwała stanowi załącznik do protokółu. 

 

Ad.pkt.12 

 



Przewodniczący poinformował , że w tym punkcie porządku obrad przewidziane jest podjęcie 

uchwały w sprawie powołania składu osobowego Komisji Ochrony Środowiska i Rolnictwa . 

 

Przewodniczący poprosił o zgłaszanie kandydatów . 

 

Zgłoszono kandydatury do komisji : 

Radny Trzciński Ryszard zgłosił kandydatów : 

1. Pepłowski Adam  

2. Sadkowski Adam 

3. Jakóbiak Marek  

Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na kandydowanie . 

 

Radny Nosarzewski Witold zgłosił kandydatów : 

1. Kowalska Bożena  

2. Rutkowski Jarosław  

3. Nosarzewski Witold  

Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na kandydowanie 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie zgłoszone kandydatury do komisji : 

 

Pan Pepłowski Adam 

za…………………… - 15 

przeciw………………. - 0 

wstrzymało się………. - 0 

 

 

Pan Sadkowski Adam 

za…………………… - 14 

przeciw………………. - 0 

wstrzymało się………. - 1 

 

Pan Jakóbiak Marek 

za…………………… - 14  

przeciw………………. - 0 

wstrzymało się………. - 1 

 

Pani Kowalska Bożena 

za…………………… - 6 

przeciw………………. - 0 

wstrzymało się………. - 9 

 

Pan Rutkowski Jarosław 

za…………………… - 7 

przeciw………………. - 0 

wstrzymało się………. - 8 

Pan Nosarzewski Witold 

za…………………… - 7 

przeciw………………. - 0 

wstrzymało się………. - 8 

 



 

Przewodniczący poinformował , że do Komisji Ochrony Środowiska i Rolnictwa wybrani 

zostali kandydaci , którzy otrzymali największą ilość głosów : 

1. Pepłowski Adam 

2. Sadkowski Adam 

3. Jakóbiak Marek 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie uchwałę o wyborze komisji Rolnictwa i 

Ochrony Środowiska .. 

 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały 

i poddał pod głosowanie : 

za..................................... - 15 

przeciw............................ - 0 

wstrzymało się............... - 0 

 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr 6/ I /14 w sprawie powołania składu 

osobowego Komisji Ochrony Środowiska i Rolnictwa . 

Uchwała stanowi załącznik do protokółu . 

 

Ad.pkt.13 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował , że w tym punkcie porządku obrad przewidziane 

jest podjęcie uchwały w sprawie powołania składu osobowego Komisji Zdrowia , Oświaty i 

Kultury. 

 

Proszę o zgłaszanie kandydatów do tej komisji . 

 

Zgłoszono kandydatów : 

Radny Pepłowski Adam zgłosił kandydatów : 

1. Kowalska Bożena  

2. Nosarzewski Witold  

3. Rutkowski Jarosław  

Zgodę na kandydowanie do komisji wyraziła Pani Kowalska Bożena. 

Nie wyrazili zgody na kandydowanie Pan Witold Nosarzewski i Pan Rutkowski 

Jarosław . 

 

Przewodniczący Rady poinformował , że do komisji kandydować będzie tylko jedna osoba 

Pani Kowalska Bożena  

 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie kandydaturę Pani Kowalskiej Bożeny  

 

za…………………… - 15 

przeciw………………. - 0 

wstrzymało się………. - 0 

 

Przewodniczący poinformował , że Rada Gminy jednogłośnie zaakceptowała kandydaturę do 

Komisji Zdrowia , Oświaty i Kultury. 

1. Kowalskiej Bożeny 



 

Radny Nosarzewski Witold – to nie oznacza , że my nie chcemy pracować w oświacie . 

Mamy pomysły , mamy wielkie chęci .W ten sposób chcieliśmy zaprotestować przeciwko 

temu co się działo na tej sali . Dokonała się sprzedaż za pieniądze stanowisk . 

Przewodniczący zaingerował do wypowiedzi radnego Nosarzewskiego , proszę bez takich 

insynuacji. Proszę swoje wypowiedzi ważyć . 

 

Radny Nosarzewski Witold – ja swoje słowa ważę z pełną odpowiedzialnością . Ja czytałem 

statut . Przewodniczący tu rządzi , a Wójt wykonuje uchwały Rady Gminy i jego rola się 

kończy . Ponadto Rada jeszcze kontroluje Wójta . Będziemy chętnie pomagać Pani 

Kowalskiej nawet nie będąc członkami komisji . 

To co myśmy już zrobili i włożyli pieniędzy to tylko my wiemy. To traktujcie jako 

kategoryczny protest , ukartowane gdzieś pokątnie z wyłączeniem niektórych osób , Pan 

Brzeziński mówił będą wszyscy bez Witolda – to jest cytat . 

 

Przewodniczący zwrócił uwagę , ażeby p. Nosarzewski uszczuplił swoją wypowiedź  

Radny Nosarzewski Witold – ja rozumiem , ale ja mam prawo wypowiedzieć wszystko . Bo 

czasy kiedy siedziałem tam skończyły się . Ma pan prawo przywoływać mnie do porządku , 

do skrócenia swojej wypowiedzi , ale ja nie mam obowiązku tej wypowiedzi przerwać .Ja 

mam obowiązek przed ludźmi wypowiedzieć to co myślę . Ja po to przyszedłem do Rady , 

żeby ludzi reprezentować , a nie po to żeby się układać z Wójtem na tajnym posiedzeniu 

nieformalnym. Tak jak zapowiedziałem na początku , możecie mnie państwo nazwać , to nie 

jest jasnowidzenie . Takie spotkanie się odbyło , zeszyt był wyjęty ,nazwiska były 

przeczytane i było wszystko . Bardzo proszę zapisać imiennie . Tylko bardzo proszę , żeby 

protokóły były dokładne . Do tej pory nie zdarzyło się , żeby protokół z sesji był napisany 

rzetelnie . Panie Przewodniczący , to jest w pańskiej gestii. Przy okazji wielka prośba , żeby 

czytając protokół można było zrozumieć o co tam chodzi , bo tak nie było .Pan Polakiewicz , 

Pan Trzciński zgłaszał uwagi . Istota sprawy powinna być przedstawiona dokładnie . 

 

Przewodniczący poinformował , że jeżeli chodzi o przebieg sesji , to jest nagrywane i nie ma 

problemu . Co do zawartości protokółu , to bardzo klarownie mówi nam statut co powinien 

zawierać To nie są cytaty dosłowne , to jest przedstawienie istoty wypowiedzi , jak 

najzwięźlej . 

 

Przewodniczący Rady Gminy po raz wtóry zapytał się p. Nosarzewskiego i p. Rutkowskiego 

czy nie chcecie kandydować do proponowanej komisji . 

 

Radny Nosarzewski Witold – ja zrobię wszystko , a może i więcej żeby starać się o 

podniesienie oświaty , zdrowia , kultury . Bardzo chętnie będę pomagał . Też te rzeczy cenię i 

mają znaczenie podstawowe. W związku z tym co dzieje się i sposób w jaki zostało 

przygotowane – chcę w jak najmocniejszy sposób wyrazić mój sprzeciw . To będzie forma , 

żeby to zostało odnotowane . 

 

Radny Rutkowski Jarosław – ja członkiem rady jestem pierwszy raz . Dzisiaj ta rozmowa 

mnie przerosła . Na chwilę obecną nie wiem co mam powiedzieć w tej sytuacji . Będę 

pomagał na ile mogę , ale na dzień dzisiejszy mówię nie . 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały 

i poddał pod głosowanie : 

za............................................. - 15 

przeciw.................................... - 0 



wstrzymało się....................... - 0 

 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr 7/ I /14 w sprawie powołania składu 

osobowego Komisji Zdrowia , Oświaty i Kultury. 

Uchwała stanowi załącznik do protokółu . 

 

 

Ad.pkt.15 

 

Przewodniczący poinformował , że w tym punkcie porządku obrad przewidziane jest podjęcie 

uchwały w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej Rady Gminy Czernice Borowe. 

 

Radny Witold Nosarzewski – ja chciałbym ponowić prośbę skierowaną na początku, żeby 

chociaż te punkty odłożyć na następną sesję . Przecież my nic nie wiemy o komisji statutowej 

, o celach, o zasadach . My wogóle nic nie wiemy .Podobnie jak w następnym punkcie 

odnośnie wynagrodzenia wójta . My nie mamy podstaw , żeby zająć jakiekolwiek stanowisko. 

My chcemy podejmować stanowisko w sposób świadomy , a w tym wypadku nie możemy 

zająć stanowiska . Dlatego wnoszę o odłożenie tych punktów na następną sesję , żebyśmy 

mieli możliwość zapoznania się , przedyskutowania . 

 

Przewodniczący Rady poinformował , że jeśli chodzi o skład komisji to ustalamy skład 

osobowy komisji statutowej . Statuty trzeba modyfikować i dlatego ta komisja zajmie się 

uaktualnianiem naszego statutu. W danej chwili nic nie będzie robione . 

 

Radny Nosarzewski Witold - my nie wiemy dlaczego podejmujemy tą decyzję właśnie teraz 

.Co nam grozi jeżeli my to zrobimy na następnej sesji . A w międzyczasie spotkamy się 

podyskutujemy , bo my nie rozumiemy . Czy ktoś z państwa rozumie o co chodzi , a 

będziemy podejmować decyzję . 

Mówi pan , że porządek sesji został zatwierdzony . Pamiętam , że na sesji była sprawa 

fałszowania protokółu . Wtedy ten punkt został przeniesiony na następną sesję . I można było 

. 

 

Wójt – sprawa komisji doraźnej , to jest po to , że analizując statut trzeba uaktualnić , wnieść 

zapis np. o nośnikach rejestrujących przebieg sesji . My dzisiaj proponujemy o powołanie 

składu osobowego tej komisji , która w niedługim czasie będzie analizowała statut i 

analizowała zgłoszone wnioski . Dlatego też proponujemy powołanie tej komisji . 

Powinniśmy aktualizować statut na początku kadencji . Na ten czas tych wniosków nie ma . 

Ta komisja rozpocznie prace w tym zakresie . Pewne rzeczy z naszej waszej strony komisja 

będzie analizowała i aktualizowała statut. 

 

Radny Witold Nosarzewski – pan mówi , że może się coś wydarzy , to będziemy robić . 

Postawmy sprawę nie na głowie tylko na nogach . Ja w życiu stosuje zasadę – najpierw 

problem , a potem rozwiązanie . 

 

Pani Bożena Zembrzuska - radca prawny – statut opracowany był ponad 5 lat temu , wiec 

upłynął szmat czasu . Przez ten czas wiele przepisów się zmieniło ,zmieniły się 

uwarunkowania pracy Rady . Dlatego obowiązkowo trzeba uaktualnić ten statut .. W tamtej 

kadencji były wnioski , ażeby zmieniać Statut . Zresztą p. Nosarzewski sam zgłaszał wniosek 

o imienne głosowanie i dlatego jestem zdziwiona . 

 



Radny Nosarzewski Witold – ja się po cichu cieszę, tylko ja się obawiam , że ta sytuacja ma 

coś w kontekście innego . Przedstawcie państwo co macie za problem , my się temu 

przyjrzymy . Ja proszę o przesuniecie tego o kilka dni . 

 

Przewodniczący wyjaśnił ,że po to będzie ta komisja . Będzie zbierała materiały i analizowała 

statut.. 

 

Radny Trzciński Ryszard - uważam , że komisja powinna zastanowić się nad podziałem pracy 

dla przewodniczącego i wiceprzewodniczącego Rady. Ponadto było zgłaszane o głosowanie 

imienne i następnie o przekazywaniu informacji . Może należałoby zakupić lepszy sprzęt do 

nagrywania naszych obrad . 

 

Pan Klimaszewski Mieczysław – zaproponował , że może należałoby uwzględnić w glosie 

doradczym sołtysów .  

 

Proszę o zgłaszanie kandydatów do komisji statutowej : 

 

Radny Pszczółkowski Tadeusz zgłosił p. Ryszarda Trzcińskiego , wyrażam zgodę na 

kandydowanie . Proszę państwa radnych , jeśli nie macie państwo do mnie zaufania ,do pracy 

w tej komisji ,to w trakcie glosowania pokażcie to . 

Radny Pepłowski Adam zgłosił p. Polakiewicza Józefa  

Radny Nosarzewski Witold zgłosił p. Rutkowskiego Jarosława 

Radny Nosarzewski Witold zgłosił p. Nosarzewskiego Witolda  

Radny Sadkowski Adam zgłosił p. Pszczółkowskiego Tadeusza  

Radny Skowroński Kazimierz zgłosił p Sadkowskiego 

Wszyscy kandydaci wyrazili zgodę na kandydowanie . 

 

Przewodniczący poinformował , że mamy zgłoszonych kandydatów do komisji : 

1. Trzciński Ryszard  

2. Polakiewicz Józef 

3. Rutkowski Jarosław 

4. Pszczółkowski Tadeusz  

5. Sadkowski Adam 

6. Nosarzewski Witold 

 

Przewodniczący Rady stwierdził , że musimy ustalić ilość osób w komisji . Proponuję 

3 osoby . Czy rada akceptuje ten skład , czy proponuje zwiększyć ilość osób w komisji 

. 

 

Radny Nosarzewski Witold – proponuję zwiększyć skład komisji , bo w przypadku 

zmniejszenia jego składu liczebnego , sądząc po dotychczasowych głosowaniach 

pierwsza osoba która wypadnie , będą ja . 

 

 

Przewodniczący Rady – ja ze swej strony proponuję 5 osobowy skład komisji . 

 

Radny Nosarzewski Witold – na jakiej podstawie pan proponuje . Ja proponuję  

6 osobowa komisję . 

Przewodniczący poinformował , że mamy dwa wnioski  

Przewodniczący poddał pod głosowanie 



wniosek o ustalenie 6 osobowej komisji :  

za............................................. - 7 

przeciw................................... - 2 

wstrzymało się ..................... - 6 

 

Przewodniczący stwierdził , że wniosek Pana Nosarzewskiego mówiący o 6 osobowej komisji 

większością głosów „za” Rada zaakceptowała . 

 

 

Przeprowadzę głosowanie imienne na kandydatów do komisji : 

 

Pan Nosarzewski Witold  

za............................................. - 8 

przeciw................................... - 0 

wstrzymało się ..................... - 7 

 

 

Pan Trzciński Ryszard 

za............................................. - 15 

przeciw................................... - 0 

wstrzymało się ..................... - 0 

 

 

 

Pan Polakiewicz Józef  

za............................................. - 15 

przeciw................................... - 0 

wstrzymało się ..................... - 0 

 

 

 

Pan Rutkowski Jarosław  

za............................................. - 15 

przeciw................................... - 0 

wstrzymało się ..................... - 0 

 

 

 

Pan Pszczółkowski Tadeusz  

za............................................. - 14 

przeciw................................... - 0 

wstrzymało się ..................... - 1 

 

 

 

Pan Sadkowski Adam  

za............................................. - 15 

przeciw................................... - 0 

wstrzymało się ..................... - 0 

 



Przewodniczący poinformował , że ze składu komisji musimy wybrać przewodniczącego 

komisji . 

 

Proszę o zgłaszanie kandydatów na przewodniczącego komisji : 

Radny Pepłowski zgłosił p. Polakiewicz Józefa  

Radny Rutkowski Jarosław zgłosił p. Nosarzewskiego Witolda 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie kandydatury : 

 

 

Pan Polakiewicz Józef 

za............................................. - 10 

przeciw................................... - 0 

wstrzymało się ..................... - 5 

 

Pan Nosarzewski Witold  

za............................................. - 8 

przeciw................................... - 2 

wstrzymało się ..................... - 5 

 

Przewodniczący poinformował , że na przewodniczącego komisji większością głosów „za” 

wybrany został Pan Józef Polakiewicz . 

 

 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały 

i poddał pod głosowanie :  

za............................................. - 15 

przeciw................................... - 0 

wstrzymało się ..................... - 0 

 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr 8/ I /14 w sprawie powołania doraźnej Komisji 

Statutowej Rady Gminy Czernice Borowe. . 

Uchwała stanowi załącznik do protokółu . 

Ad.pkt.15 

 

Przewodniczący Rady poinformował , że w tym punkcie porządku obrad przewidziane jest 

podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia oraz miesięcznego limitu przebiegu 

kilometrów na jazdy lokalne dla Pana Wojciecha Brzezińskiego – Wójta Gminy . Odczytał 

uzasadnienie do uchwały . 

Radny Witold Nosarzewski – ja czuje się niekompetentny , bo nie dano mi czasu i możliwości 

przeanalizowania . 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały 

i poddał pod głosowanie : 

za............................................. - 11 

przeciw................................... - 1 

wstrzymało się ..................... - 3 

 

radny Nosarzewski Witold głosował przeciw . 

 



Rada Gminy większością głosów „ za „ podjęła Uchwałę Nr 9/ I /14 w sprawie ustalenia 

wynagrodzenia oraz miesięcznego limitu przebiegu kilometrów na jazdy lokalne dla Pana 

Wojciecha Brzezińskiego – Wójta Gminy . 

Uchwała stanowi załącznik do protokółu . 

Ad pkt. 16 

 

 

Wolne wnioski i zapytania . 

 

Pan Stryjewski Kazimierz – sołtys wsi Kosmowo – wygląda , że sołtys nie ma możliwości 

reprezentować mieszkańców , bo radni reprezentują .Proponuję , ażeby w nowym statucie 

zapisać , że sołtysi mogą być głosem doradczym w wypowiadaniu się co do uchwał . 

Przychodzimy na sesję , siedzimy i słuchamy – nic więcej . Propozycje p, Nosarzewski miał 

dobrą , dobrą intencję . 

 

Pan Bartołd Tadeusz – sołtys sołectwa Chrostowo – niedługo będziemy wybierać nowych 

sołtysów w nowej kadencji . Zwracam się o podniesienie rangi sołtysa . Przed laty rozpoczęte 

były dyskusje w sprawie nowych zasad wynagradzania sołtysów i ta sprawa umarła . Radnym 

rosną diety , a sołtysom jest na starych zasadach Chciałbym zwrócić uwagę rady w tym 

temacie .Chciałbym zwrócić się , ażebyśmy ze swoimi problemami mogli zwracać się w 

innym czasie i miejscu oprócz sesji . W wolnych wnioskach to jest dużo mówców i mało 

czasu . 

 

Wójt – chcę bardzo serdecznie podziękować .Ten pierwszy okres , zwłaszcza ostatnich 4 lat 

pokazuje naszą drogę , która się ukształtowała . W latach 2002 – 2006 / I kadencja moja / 

uplasowała nas na 1356 miejscu w kraju . W kolejnej czterolatce umieszczono nas na poz. 

860 . Widać , że to tempo zmian szybko następowało. Natomiast ostatni okres od 2010 do 

2014 roku zajęliśmy już 45 miejsce .W Mazowszu mamy 4 miejsce w rankingu rozwoju 

infrastruktury / drogi ,kanalizacja /. Tylko w ostatnich 4 latach . Wyścignęły nas tylko gminy 

warszawskie .Osobiście dla mnie jest wielkim powodem do dumy rok 2012 , gdzie zajęliśmy 

I miejsce w województwie .Tym się szczycę . Teraz następna kadencja . Zastanawiam się co 

dalej . Pewne zwykle rzeczy umykały nam . Nie ukrywam , że w miarę jedzenia rosną apetyty 

.Te następne lata do 2020 roku , środki unijne będą , ale są dopiero na etapie uzgodnień w 

Brukseli . Na dzień dzisiejszy nie ma jeszcze podpisanych programów operacyjnych 

dystrybujących programy unijne . Przez najbliższe dwa lata będzie to czas normalnej pracy. 

Być może o niektórych sprawach zapomnieliśmy w natłoku tych dużych inwestycji . Ten czas 

będzie uporządkowanych działań . Małe potrzeby , to temu służy fundusz solecki . 

Ten fundusz ma zauważyć potrzeby mieszkańców .Chcemy mocno ukierunkować na rzecz 

następującą , zaproponować wam tzw. fundusz obywatelski , stawiać do dyspozycji tam , 

gdzie jest potrzeba .Przez te najbliższe 2 lata najprawdopodobnie środków unijnych nie 

będzie . Praktycznie od złożenia wniosku do realizacji upływa 2 – 3 lata . Ten wysiłek 

inwestycyjny mocno nas kosztował . Rzeczywiście gmina jest zadłużona . Trzeba przez te 

dwa lata bardzo mocno zacisnąć pasa i ustabilizować finanse . Są znaczące wydatki w 

budżecie i jest to oświata . Trzeba będzie bardzo mocno przyjrzeć się szkołom . Ponad milion 

złotych dodatkowo poza subwencją musimy wydać na cele oświatowe . Musimy pochylić się 

nad tym i jakieś oszczędności znaleźć. Może powinniśmy się zdecydować na inne formy 

oświaty , nie gorsze , ale oszczędniejsze .Musimy się przyjrzeć czy na tym poziomie 

finansowanie oświaty jest satysfakcjonujące . Nie rozpoczynaliśmy tematu świadomie planu 

zagospodarowania gminy . Też musimy zdecydować co dalej z wiatrakami . Tych tematów 

jest dużo . Wszystkim radnym gratuluje wyboru na radnych i na funkcje w Radzie . Myślę , że 



ta współpraca będzie przebiegała owocnie , nacechowana na rozwój tej gminy . Krytyka musi 

być , ale konstruktywna nie destrukcyjna . Na tej konstrukcji musimy opierać naszą 

współpracę , nacechowaną na rozwój tej gminy . Tam gdzie trzeba sobie pomoc , trzeba sobie 

pomagać , a nie bo nie . Życzę państwu i sobie , żeby dla tej społeczności udało się zrobić jak 

najwięcej. 

 

Radny Nosarzewski Witold – jeszcze nie tak dawno na moje zapytanie kiedy będzie 

konsultacja z mieszkańcami odnośnie wiatraków , powiedział Pan , że nie będzie bo nie 

muszę . Potem Pan Wójt wyjaśnił , że konsultacji społecznych nie było , bo rozmawiał z 

proboszczem z Węgry i proboszcz mu to odradził . Macie państwo wiarygodność Wójta . 

Potem pan Wójt obiecywał referendum . Niech się pani nie trzyma za głowę . 

Pani Zembrzuska Bożena - co to pana obchodzi , bo już wytrzymać nie można .To już 

przekracza wszelkie granice . Niech pan się zastanawia co mówi . 

 

Radny Nosarzewski Witold - bardzo panią przepraszam . No wiec obiecanki cacanki , a 

potem cztery litery w tył . Ostatnia obietnica była p. Wójta złożona na sesji Rady Gminy - 

zrobimy referendum przy okazji wyborów samorządowych , bo będzie taniej . Teraz p. Wójt 

znowu , będziemy rozmawiać , tere fere . Panie Wójcie zrobi pan to referendum jutro .Powie 

pan wprost , bo z nami pan się nie odważa . Bardzo pięknie pan mówił o swoich osiągnięciach 

. Bardzo proszę , żeby się pan odniósł w sprawie tego materiału do tego ogłoszenia o 

dzierżawie . Czy tą notatkę którą zamieścił pan , szkalując nas , że myśmy sfałszowali pański 

podpis . Czy to jest prawda . Proszę odpowiedzieć publicznie , jest pan to winien wyborcom , 

bo zrobił pan rzecz niebywałą . Powie pan . Okazał się pan kłamcą i oszustem . 

 

Wójt – miało być na koniec spokojnie . Kilka slow prawdy , tak wprost jak pan o to poprosił . 

W temacie pismo o tej dzierżawie podpisane przeze mnie zostało przekazane mojemu 

kontrkandydatowi p, Szczepkowskiemu. Co z tym pismem się stało , ano z pisma został 

wycięty nagłówek , rzekomo w ramach ochrony danych osobowych , dopisany nagłówek , 

cześć jego treści i pod pismem mój podpis. Informuję , że ja pod takim pismem nie 

podpisałem się . W tym rozumieniu jest to absolutne fałszerstwo, bo takiego podpisu nie było 

pod takim pismem . Zaraz natychmiast zgłosiłem sprawę do sądu okręgowego do mojego 

kontrkandydata w trybie wyborczym oraz w trybie karnym do naszej do prokuratury w 

Przasnyszu . Pan Nosarzewski wziął winę na siebie – tak to ja kolportowałem bez wiedzy 

Stowarzyszenia . Ja cały dzień zmarnowałem , wiec odstąpiłem , bo to był ważny dzień 

przedwyborczy . Ale efekt dostałem . Tą informację postanowienie przekazuję jako dowód do 

postępowania jakie się toczy . 

Temat tego ogłoszenia . Już w niedziele 11 listopada br. ludzie mnie zaczepiali i dzwonili do 

domu z pytaniem o tą dzierżawę . Nie wiedziałem co tu jest grane . My tej umowy nie 

mieliśmy przedłużać , tylko działkę sprzedać . Takie były umowy na koniec kadencji . 

Dopiero później dowiedziałem się , że takich pism jest na terenie mnóstwo . Ja dementuje , a 

ktoś próbuje mnie ośmieszać . Działka ta jest w sąsiedztwie dawnego wysypiska śmieci , 

grunty kl.V . Umowa zawarta była z moim poprzednikiem p. Morawskim , a ja za zgoda Rady 

przedłużyłem tą umowę . Już w 2011 roku umowa nie była przedłużona . Ponieważ był błąd 

tj. granice działki były pomylone nie zostało sprzedane . Jeśli dzierżawca skorzystał by z 

prawa pierwokupu , byłoby to dla nas niekorzystne . Przerwaliśmy dzierżawę . Gdyby ktoś 

tak roztropny przyszedł do mnie i zapytał , to wytłumaczyłbym tak jak dzisiaj. Tylko warto 

było grać jako kartą wyborczą . Niegospodarność , na śmieszność . Takie działania były 

prowadzone z podpisami p. Witolda , również w prokuraturze na mnie przez prawie dwa lata .  

Odniosę się w temacie drugim , bo w okresie przedwyborczym nie chciałem . Złożyłem drugi 

wniosek o nękanie kilkudziesięcioma esemesami w sprawie sławetnej ścieżki rowerowej w 



Rostkowie . W tej sprawie również wniosłem sprawę do prokuratury przeciwko p. 

Achcińskiemu . Nęka mnie non stop , nazywa mnie tchórzem , kłamcą . Ja na takie rzeczy 

sobie nie pozwolę . Ważne jest moje zdrowie i mojej rodziny . 

Zebranie towarzyskie przed sesją było , bo większość radnych jest nowych , ja was 

wszystkich znam , ale wy się nie znacie . Do wszystkich dotarłem lub zadzwoniłem , że 

zaproszę za wyjątkiem p. Witolda , potwierdzam . Na to spotkanie jako gospodarz miałem 

prawo . Styl pana pracy , pana kręgosłup moralny , system wartości jaki pan sobą reprezentuje 

wystarczająco dal nam się wszystkim poznać . Wiec nie było potrzeby żebyśmy się spotykali . 

Wszyscy naprawdę dobrze pana znają . A nazywanie Rady Gminy cyrkiem , tak jak to było 

dzisiaj , to świadczy o kulturze człowieka i o prawdzie którą przekazuję . 

 

 

Pan Klimaszewski Mieczysław - sołtys sołectwa Turowo - ja przyszedłem na dzisiejszą sesję 

ze spokojem , świątecznie ubrany po to żeby państwu złożyć gratulacje , że was 

społeczeństwo tutaj wybrało , że macie tu nas godnie reprezentować , że się sami wybierzecie 

i będziecie pracować . Teraz porównam do rodziny . Jeżeli rodzina silna , jeżeli mówi jednym 

głosem , to jest siła . Jeżeli tutaj będziecie się cały czas kłócić , nie będzie miedzy wami tej 

przyjaźni , zgody to po co pan tu przychodzi . Przepraszam bardzo w stadzie potrzebny jest 

ktoś , kto będzie składał ta izbę . Nie można tak robić . Bardzo mi przykro , że pan się zwraca 

do pani mecenas w taki sposób . Ma prawo się podeprzeć . Nie można tak . Ja też od czasu do 

czasu głowę sobie podpieram . Przepraszam , że tak się zachowałem . Ja naprawdę 

przyjechałem wam pogratulować .Wszystkiego najlepszego . 

 

 

Przewodniczący powiedział , że tutaj to reprezentujemy wyborców i przedstawiamy ich 

sprawy. A w tej chwili to ja uważam , że to jest prywatna sprawa . 

 

Radny Nosarzewski Witold – panie Wójcie Pan podpisał to pismo . 

 

 

Ad.pkt.17 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy zamknął I sesję Rady. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

 

 

 

Protokołowała 

 

Bożena Romanik 
 


